
Wiadomości Adwokatury 19 sierpnia 2022 r.

Posiedzenie Prezydium NRA – 18 sierpnia 2022 r.
osiedzenie Prezydium NRA odbyło się 18 sierpnia 2022 r.

Gośćmi posiedzenia Prezydium NRA byli adw. Mikołaj Pietrzak, dziekan ORA w Warszawie i adw. Anna
Czepkowska-Rutkowska, skarbnik ORA w Warszawie, z którymi omówiono wyniki wizytacji ORA w
Warszawie.

W posiedzeniu uczestniczyli adw. Ewa Krasowska, rzecznik dyscyplinarny Adwokatury i adw. Jacek
Ziobrowski, prezes Wyższego Sądu Dyscyplinarnego, którzy przedstawili bieżącą pracę organów,
którymi kierują.

Prezydium NRA przyjęło projekt uchwały w przedmiocie zmiany uchwały nr 50/2018 NRA z 24
listopada 2018 – regulamin działania rzeczników dyscyplinarnych i zastępców rzeczników
dyscyplinarnych oraz trybu i sposobu ich wyboru. Projekt zostanie przedstawiony Naczelnej Radzie
Adwokackiej podczas wrześniowego posiedzenia plenarnego.

Gościem posiedzenia była adw. Dorota Kulińska, dyrektor Instytutu Legislacji i Prac Parlamentarnych.
Omówiono działania związane z projektem rozporządzenia Ministra Sprawiedliwości zmieniającego
rozporządzenie w sprawie opłat za czynności adwokackie oraz projektu Ministra Sprawiedliwości
zmieniającego rozporządzenie w sprawie ponoszenia przez Skarb Państwa kosztów nieopłaconej
pomocy prawnej udzielonej przez adwokata z urzędu oraz sprawy dotyczącej systemu świadczenia
pomocy prawnej z urzędu. Adw. Przemysław Rosati, prezes NRA, poinformował, że Instytut Legislacji
i Prac Parlamentarnych NRA przedstawił stanowisko w ramach konsultacji społecznych. Dodał, że
jako prezes NRA wystosował pismo do ministra Marcina Warchoła, w którym zwrócił uwagę, że
propozycje stawek adwokackich, zgodnie z ustawą Prawo o adwokaturze, powinny być
przedstawione NRA celem wydania opinii w trybach wskazanych w ustawie Prawo o adwokaturze.
Prezes wskazał, że sprawa będzie przedmiotem obrad podczas posiedzenia NRA, 9 września br.
Prezes wskazał, że polecił Instytutowi Legislacji NRA opracowanie projektu ustawy regulującego
zasady świadczenia pomocy prawnej z urzędu, którego celem jest zaproponowanie rozwiązań
legislacyjnych kształtujących na nowo system świadczenia pomocy prawnej z urzędu. Projekt ustawy
zostanie przedstawiony w pierwszej kolejności środowisku adwokackiemu do konsultacji i analizy,
celem wyrażenia opinii i zgłoszenia uwag.  

Adw. Dorota Kulińska przedstawiła sprawę projektu zmian w działalności punktów Nieodpłatnej
Pomocy Prawnej. Projekt przewiduje, że punkty te będą obsługiwane wyłącznie z przez NGO. Jako
argument Ministerstwo Sprawiedliwości wskazało na rzekome uchybienia po stronie adwokatów w
zakresie wywiązywania się z obowiązków wynikających z umów zawartych z powiatami. Mec.
Kulińska zwróciła się do dziekanów izb z prośbą o informacje, czy otrzymywali z powiatów sygnały,
że adwokaci źle wywiązują się ze swoich obowiązków. Z nadesłanych odpowiedzi wynika, że nie było
takich sygnałów. Prezydium NRA postanowiło w ramach prowadzonych konsultacji ministerialnych,
zgłosić gotowość samorządu adwokackiego do obsługiwania działalności punktów Nieodpłatnej
Pomocy Prawnej. Sprawa będzie także przedmiotem obrad posiedzenia plenarnego NRA we wrześniu
br.Gościem posiedzenia Prezydium NRA był adw. Michał Szpakowski, przewodniczący komisji
informatyzacji NRA przedstawił bieżące prace związane z cyfryzacją Adwokatury.

Adw. dr Agnieszka Zemke-Górecka, wiceprezes NRA, poinformowała o podjętych działaniach
związanych z próbami wyłudzeń pieniędzy od adwokatów poprzez groźby zamieszczenia
dyskredytujących wpisów w internecie.

Adw. Henryk Stabla, skarbnik NRA, przedstawił sprawy finansowe. Prezydium NRA podjęło stosowne
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decyzje.

Prezydium NRA omówiło wyniki konsultacji przeprowadzonych w Adwokaturze dotyczących projektu
zmian w Zbiorze Zasad Etyki Adwokackiej i Godności Zawodu, które przedstawił adw. Przemysław
Rosati. Sprawa będzie przedmiotem obrad posiedzenia plenarnego NRA we wrześniu br.

Adw. Agnieszka Zemke-Górecka przedstawiła wyniki konsultacji przeprowadzonych w Adwokaturze
dotyczących projektu Regulaminu wykonywania zawodu adwokata. Sprawa będzie przedmiotem
obrad posiedzenia plenarnego NRA we wrześniu br.

Łukasz Tkacz, dyrektor biura NRA, przedstawił sprawę poszukiwania nowego lokalu dla NRA.

Sprawy osobowe przedstawił adw. Przemysław Rosati, prezes NRA.

Prezydium NRA omówiło sprawy organizacyjne oraz projekt porządku obrad posiedzenia plenarnego
Naczelnej Rady Adwokackiej, które odbędzie się w dniach 9-10 września 2022 r. w Otwocku.
Następnie podjęto uchwałę o zwołaniu posiedzenia plenarnego NRA.

Prezes NRA poinformował o sytuacji wykluczenia adwokatów i radców prawnych z oferty dotyczącej
opracowania wykładu merytorycznego do szkolenia z materiałów niejawnych w postępowaniu
karnym oraz zapewnienia opieki merytorycznej w trakcie tworzenia wersji e-learningowej szkolenia
przygotowanej przez Krajową Szkołę Sądownictwa i Prokuratury. Oferta skierowana była wyłącznie
do sędziów sądów powszechnych z co najmniej trzyletnim stażem, sędziów SN, prokuratorów lub
osób na stanowisku związanym z przetwarzaniem informacji niejawnych w wymiarze sprawiedliwości
lub organach ścigania. Prezydium NRA postanowiło zwrócić uwagę dyrektora KSSiP - Dariusza
Pawłyszcze - na brak podstaw do takiego sposobu formułowania ogłoszenia, a także zwrócić się z
prośbą o wyjaśnienie przyczyn pominięcia w ogłoszeniu m.in. adwokatów.

Kolejne posiedzenie Prezydium NRA odbędzie się 25 sierpnia br.
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Adwokatki Katarzyna Heba i Paulina Krakowiak
koordynatorkami dostępności przy NRA
Na wniosek adw. dr Katarzyny Golusińskiej, przewodniczącej Komisji ds. Równego
Traktowania NRA, Prezydium Naczelnej Rady Adwokackiej powołało koordynatorów
dostępności przy NRA. Zostały nimi adw. Katarzyna Heba i adw. Paulina Krakowiak.

Do zadań koordynatora do spraw dostępności w szczególności należeć będzie:

organizacja systemu wsparcia osób ze szczególnymi potrzebami w dostępie do usług
świadczonych przez adwokatów, izby adwokackie oraz zespoły adwokackie,
wsparcie członków izb, będących osobami ze szczególnymi potrzebami w dostępie do usług
świadczonych przez ograny izb,
przygotowanie i koordynacja wdrożenia planu działania na rzecz poprawy dostępności do
wskazanych wyżej usług osobom ze szczególnymi potrzebami,
współdziałanie z koordynatorami dostępności powołanymi przy izbach adwokackich,
monitorowanie działalności Naczelnej Rady Adwokackiej w zakresie zapewniania dostępności
osobom ze szczególnymi potrzebami i przedstawianie wyników tych działań Prezesowi
Naczelnej Rady Adwokackiej.

Zadania te oparte są o katalog obowiązków koordynatora do spraw dostępności zawarty w art. 14
ust. 1 i 2 ustawy z dnia 19 lipca 2019 r. o zapewnianiu dostępności osobom ze szczególnymi
potrzebami (Dz.U.2020.1062 t.j. z dnia 2020.06.19  z późn. zm.)

Samorząd adwokacki przewiduje również wprowadzenie koordynatorów dostępności na poziomie
izbowym.

                             3 / 13



Analiza praktyk w konsultacjach publicznych
Ministerstwo Rozwoju i Technologii rozpoczęło prace nad przeglądem istniejących
w Polsce dobrych praktyk konsultacyjnych.
Ministerstwo zwróciło się z prośbą o podzielenie się doświadczeniem płynącym z
udziału w konsultacjach publicznych.
Zachęcamy adwokatów do udziału w projekcie, poprzez wypełnienie formularza
(pobierz) i przesłanie go do 10 września na adres: instytut.legislacji@nra.pl

Można przesłać więcej niż jedno zgłoszenie, ponieważ jeden formularz dotyczy jednego aktu
prawnego. Można wypełnić tylko te punkty, które w Państwa ocenie zasługują na wyróżnienie.

Zakres doświadczeń w konsultacjach ma dotyczyć:

sposobu przygotowania do konsultacji publicznych,
sposobu informowania o konsultacjach publicznych,
ram czasowych konsultacji publicznych,
metod konsultacji publicznych,
sposobu przekazywania informacji zwrotnych,
innych godnych polecenia działań podjętych w związku z konsultacjami publicznymi.

Jest to pierwszy tego typu przegląd, który ministerstwo chce prowadzić cyklicznie. Promocja dobrych
praktyk ma pomóc w podniesieniu świadomości wśród projektodawców na temat konsultacji oraz ma
prowadzić do poprawy jakości samego procesu.

Czytaj pismo z MRiT
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Już za tydzień finałowy 70. Przystanek Tour de
Konstytucja

Bus Tour de Konstytucja w tym tygodniu
objechał południową Polskę. Gościł m.in. w
Bielsku-Białej, Krakowie, Nowym Targu,
Oświęcimiu, Jordanowie i Nowym Sączu. A
już w następną sobotę finał.
Siedemdziesiąty przystanek Tour de
konstytucja będzie miał miejsce w
Warszawie.

13 sierpnia w deszczowym Krakowie, na Placu
Szczepańskim odbyła się debatą z udziałem
prawników mających na celu przybliżenie
społeczeństwu doniosłości ustawy zasadniczej.
Okręgowa Rada Adwokacka w Krakowie już
kolejny raz była współorganizatorem wydarzenia.

Na przystanku w Oświęcimiu 14 sierpnia, w
rozmowie o ochronie środowiska, poprowadzonej
przez  Danutę Przywarę, prezes Helsińskiej
Fundacji Praw Człowieka, udział wzięli: adw.
Krzysztof Drewniak,  sędzia Joanna Hetnatowicz-
Sikora, sędzia Waldemar Żyurek, prok. Mariusz
Krasoń, r.pr. Wojciech Paprzyca.

Przystanek w Bielsku-Białej 14 sierpnia odwiedzili:
Danuta Przywara, sędzia Waldemar Żurek, Olgierd
Łukaszewicz oraz adw. Krzysztof Stec, dziekan
ORA w Bielsku-Białej. Wraz z mieszkańcami
zastanawiali się nad tym, co by było gdyby prawa
nie było? W swoim wystąpieniu adw. Krzysztof
Stec podkreślił, że Tour de Konstytucja wypełnia
lukę w edukacji prawnej społeczeństwa. Podkreślił
rolę adwokatów w obronie Konstytucji.

W Nowym Targu, 17 sierpnia, rozmawiano o
godności zapisanej w art. 30 Konstytucji, debatę
poprowadziła Danuta Przywara, prezes Helsińskiej
Fundacji Praw Człowieka, w której udział wzięli:
sędzia Michał Wójcik, adw. Michał Kołodziejski,
prok. Aneta Hładki, r.pr. Mirosław Wróblewski.
Adwokaturę reprezentował adw. Aleksander Gut,
dziekan ORA w Krakowie.

W Nowym Sączu, 18 sierpnia, prawnicy rozmawiali
o ochronie środowiska. Czy przepisy zawarte w
Konstytucji, ustawach i prawie międzynarodowym
dotyczące ochrony środowiska faktycznie
dostatecznie zabezpieczają przyrodę? Dlaczego
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postępowania administracyjne czy sądowe tak
długu trwają?

Najbliższe przystanki Tour de Konstytucja:

20 sierpnia godz. 12.00 Krosno, Plac
Konstytucji 3 Maja
20 sierpnia godz. 17:30 Jasło, Rynek płyta
główna
21 sierpnia godz. 10:30 Przemyśl, Rynek
21 sierpnia godz. 15:00 Sanok, Plac
Harcerski
23 sierpnia godz. 11:30 Jarosław, Rynek
24 sierpnia godz. 16.30 Chełm, deptak na
ul. Lwowskiej
27 sierpnia godz. 14.00 Warszawa, Pałac
Kultury i Nauki
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Ostatnie pożegnanie prof. Władysława
Nasiłowskiego
W Archikatedrze Chrystusa Króla w Katowicach 12 sierpnia br. pożegnano prof.
Władysława Nasiłowskiego – wybitną postać polskiej medycyny sądowej, nestora
śląskiego środowiska medycznego i wychowawcę wielu pokoleń lekarzy i prawników.

Naczelną Radę Adwokacką reprezentował adw. Bartosz Grohman, sekretarz NRA. W imieniu
Okręgowej Rady Adwokackiej w Katowicach, w uroczystości pogrzebowej udział wziął adw. Roman
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Kusz, dziekan ORA w Katowicach. Samorząd lekarski reprezentowali liczni przedstawiciele Naczelnej
Rady Lekarskiej, Naczelnego Sądu Lekarskiego i Śląskiej Izby Lekarskiej, w tym wiceprezes
Okręgowej Rady Lekarskiej w Katowicach dr Rafał Sołtysek. W swoim przemówieniu podkreślił, że
prof. dr hab. Władysław Nasiłowski swoją postawą, osiągnięciami i zachowaniem w najtrudniejszych
momentach naszej historii zawsze dawał przykład człowieka, który wiedział jak się zachować, aby
być w zgodzie z etyką, kulturą i przyzwoitością.

Podczas mszy pożegnalnej wicewojewoda śląski - Jan Chrząszcz - odczytał list kondolencyjny od
Premiera Rządu RP Mateusza Morawieckiego. Z kolei list kondolencyjny od Prezesa Naczelnej Rady
Adwokackiej adw. Przemysława Rosatiego odczytał adw. Bartosz Grohman, który również od siebie
wspominał postać profesora Nasiłowskiego i jego wpływ na kształcenie prawników.

Prof. Władysław Nasiłowski był wybitnym specjalistą medycyny sądowej i anatomii patologicznej. Był
członkiem m.in.: Polskiego Towarzystwa Lekarskiego, Polskiego Towarzystwa Medycyny Sądowej
i Kryminalnej, Międzynarodowego Komitetu ds. Alkoholu, Leków, Bezpieczeństwa Drogowego oraz
Towarzystwa Medycyny Sądowej Niemiec.

Wieloletni kierownik Katedry i Zakładu Medycyny Sądowej Wydziału Lekarskiego w Katowicach. Był
związany z samorządem lekarskim, pełniąc m.in. funkcję przewodniczącego Sądu Lekarskiego oraz
przewodniczącego Naczelnego Sądu Lekarskiego.

Odznaczony został m.in. Krzyżem Oficerskim Orderu Odrodzenia Polski, Krzyżem Kawalerskim Orderu
Odrodzenia Polski, Złotym Krzyżem Zasługi, Brązowym Krzyżem Zasługi z Mieczem. W 2011 roku
prof. Władysław Nasiłowski otrzymał najważniejsze odznaczenie Śląskiej Izby Lekarskiej –
Wawrzyn Lekarski. W 2016 roku został odznaczony odznaką Adwokatura Zasłużonym.
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Zaproszenie na XVII Adwokackie Mistrzostwa
Polski w Żeglarstwie
Komitet Organizacyjny oraz Komisja Integracji Środowiskowej, Kultury i Sportu
Okręgowej Rady Adwokackiej w Warszawie wraz z Sailing Event Karol Górski zapraszają
22 – 25 września 2022 roku na XVII Adwokackie Mistrzostwa Polski w Żeglarstwie –
Kamień 2022. 

XVII Adwokackie Mistrzostwa Polski w Żeglarstwie odbędą się pod patronatem Komisji Integracji
Środowiskowej, Kultury, Sportu i Turystyki przy Naczelnej Radzie Adwokackiej.

AMP w Żeglarstwie to wyjątkowa impreza, która już od 17 lat integruje wokół żeglarstwa adwokatów i
aplikantów adwokackich z całej Polski. Zapewniamy, że spotkają Państwo tu ludzi, którzy lubią
dreszcz rywalizacji i smak zwycięstwa.

Dla uczestników zostało przygotowanych moc atrakcji w tym:

2 dni niepowtarzalnego mazurskiego klimatu
sportowe emocje na wodzie na jachtach Antila 24.4
wyścigi krótko i długodystansowe
2 muzyczne odsłony
konkurencje na najbardziej wszechstronną załogę

 

1. PROGRAM

Czwartek – 22 września 2022 roku

Przyjazd uczestników i odbiór jachtów/zameldowanie w domkach

20.00 Nieoficjalne spotkanie przy kawie w restauracji Klubu Mila

 

Piątek – 23 września 2022 roku

8.00 - 10.00 śniadanie
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10.00 - 10.30 odprawa

11.00 – 16.00 regaty

16.30 lunch

19.00 Sailor’s Party

 

Sobota – 24 września 2022 roku

8.00 - 10.00 śniadanie

10.00 – 10.30 odprawa

11.00 – 16.00 regaty

16.30 lunch

19.00 Bal Adwokacki

 

Niedziela – 25 września 2022 roku

8.00 – 10.00 śniadanie

Do 10.30 zdanie jachtów

2. CZARTER JACHTÓW:

Antila 24.4 – cena 1.262,50 zł brutto ze sprzątaniem i paliwem.
Antila 24.4 - nowa flota jachtów- jachty identyczne z tego samego rocznika.
Jachty czarterujecie w poprzez stronę https://rezerwacja.jeziorakyachtclub.pl/?course_id=14 po
opłaceniu wpisowego przez wszystkich członków załogi.
Załoga 4-6 osób!

3. WPISOWE:

Wpisowe do regat 750 zł/osoba

Cena zawiera: udział w regatach, wyżywienie (3 x śniadania, 2 lunche, 2 kolacje), nagrody, udział w
imprezach towarzyszących.

Cena nie zawiera: napoi, dojazdu, noclegu w domkach.

4. DOFINANSOWANIE DLA APLIKANTÓW ADWOKACKICH IZBY ADWOKACKIEJ W
WARSZAWIE

Aplikanci adwokaccy Izby Adwokackiej w Warszawie mogą uzyskać od Okręgowej Rady Adwokackiej
w Warszawie dofinansowanie udziału w XVII Adwokackich Mistrzostwach Polski w Żeglarstwie.

Warunkiem otrzymania dofinansowania jest zgłoszenie udziału w Mistrzostwach oraz opłacenie
wpisowego w wysokości 400 zł (bez śniadań) lub 450 zł (ze śniadaniami) tj. specjalna cena dla
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aplikantów pomniejszona o dofinansowanie w wysokości 300 zł od osoby. Liczba miejsc z
dofinansowaniem jest ograniczona i decydować będzie kolejność wpłat.

Wnioski mailowe o dofinansowanie wraz z przedstawieniem dowodu wpłaty należy kierować do Pani
Barbary Smoderek, biuro ORA, email:  barbara.smoderek@ora-warszawa.com.pl

Dofinansowanie będzie przyznane aplikantom, którzy nie zalegają ze składkami oraz opłatą za
szkolenie.

5. NOCLEGI

Dla zainteresowanych istnieje możliwość rezerwacji domków 4-osobowych w koszcie 400 zł doba
niezależnie od ilości osób w domku.

Rezerwacji można dokonać poprzez stronę: https://rezerwacja.jeziorakyachtclub.pl/?course_id=14

Noclegi nie zawierają śniadań, które wliczone są dla wszystkich w cenie wpisowego.

6. ZGŁOSZENIA:

 Do 31 sierpnia 2022 roku! Po tym terminie nie przyjmujemy zgłoszeń.

 

7. JAK DOKONAĆ REZERWACJI:

Każdy uczestnik musisz zgłosić się poprzez formularz zgłoszeniowy na stronie naszej drugiej
firmy Jeziorak Yacht Club https://rezerwacja.jeziorakyachtclub.pl/?course_id=14
Sternik dokonuje rezerwacji jachtu na stronie powyżej. Organizator po sprawdzeniu ilości
wpłat od członków załogi przesyła potwierdzenie o możliwości wpłaty za jacht. Załoga
zostanie przyjęta pod warunkiem opłacenie wpisowego przez wszystkich członków załogi
(minimum 4 os) oraz opłacenia za czarter jachtu. 
Ponadto Sternicy zobowiązani są do kontaktu mailowego regatyamp@sailingevent.pl w celu
podania ilości osób w załodze, co ułatwi Organizatorowi zidentyfikowanie liczby załóg.
Zgłoszenia można wysyłać w nieprzekraczalnym terminie do 31 sierpnia 2022 roku
Ilość jachtów ograniczona- decyduje kolejność zgłoszeń i wpłat. 
Wszystkie dokumenty oraz nr konta do wpłaty otrzymacie Państwo na podany adres e-mail 

Zapraszamy na stronę regat www.sailingevent.pl/amp/, gdzie znajdą Państwo więcej informacji.

Zachęcamy również do polubienia fanpage’a Adwokackich Mistrzostw Polski oraz Adwokackiego
Klubu Żeglarskiego, gdzie można znaleźć zdjęcia ze wszystkich poprzednich edycji. 

W przypadku jakichkolwiek wątpliwości prosimy o kontakt pod nr. tel. +48 882 069 309 oraz na
adres e-mail regatyamp@sailingevent.pl

 

KOMITET ORGANIZACYJNY

Adw. Anisa Gnacikowska – Komandor AMP

Adw. Marcin Rudzki
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Komisja Integracji Środowiskowej, Kultury i Sportu Okręgowej Rady Adwokackiej w
Warszawie

Adw. Monika Rajska - Przewodnicząca
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